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序言

Foreword

1 李惟宏議員2025年第二季度工作報告 Hon Robert LEE 2025 Second Quarterly Report

今年是「十四五」規劃收官之年，去年國家GDP增長5%，今年目標同樣維持5%。我參與由
特區政府舉辦的學習全國兩會精神座談會，還聯同香港中資銀行業協會、陳振英議員、譚

岳衡議員，舉辦全國兩會主要精神宣講會，有超過180位金融服務、銀行業界人士參與。在
宣講會上，我分享了兩會精神對香港金融市場和經濟發展的啟示。

在《港區國安法》及《維護國家安全條例》的保障下，香港金融巿場展現韌性，資本市場

交易暢順，香港金融安全得以受到保護。今年首6個月，港股日均成交金額為2,402億元，較
去年同期的1,104億元上升118%；恒生指數亦在今年上半年，錄得20%升幅。相信日後香港
的定位會更加清晰：融入國家發展大局，貫徹「一國兩制」方針，深化國際交往合作；提

升金融服務的便利性，降低交易成本，並強調金融行業對創投基金、科技創新、綠色金融

等領域的支持。

立法會事務方面，我在立法會會議提出「深化國際交往合作」、「改革GEM」、「鞏固香港作
為國際金融中心的地位」書面質詢，以及「金融科技的發展」口頭質詢，並發言支持

《2024年稅務（修訂）（跨國企業集團的最低稅）條例草案》、《2025年撥款條例草案》及
《穩定幣條例草案》。此外，我亦在發言中關注優化輸入人力措施、迎抗關稅貿易戰、香港

旅遊產業發展、醫療融資改革、文化政策、無紙證券制度新收費模式對業界成本的影響等

議題。同時，我亦樂見證監會擴大了遙距開戶的認可司法地區名單，新增15個地區有來自
南美、中東、東盟、非洲以及大洋洲等，配合國家倡議「一帶一路」政策。

此外，我主持財經事務委員會會議，就提升證券市

場競爭力、香港金融科技發展、整合六個種子基金

的財務安排、香港金融管理局工作簡報、金融發展

局工作簡報、財政司司長簡報香港整體經濟最新狀

況、強制性公積金「全自由行」等議題組織討論並

發言。

2025年施政報告將於9月公布，公眾諮詢已經展
開，我很高興邀請到金融服務界的協會、選委等代

表，共同召開集思會，就本年度《施政報告》發表

意見，討論涵蓋多個金融議題，包括深化互聯互通

機制、促進金融創新發展、優化各項監管及審批要

求等。而我的建議書亦會將意見盡數囊括在内，從

四大方面提出業界訴求，包括推動金融革新求變、

促進多元創新發展、強化內外聯通角色，以及促消

費利民生發展，希望進一步提升香港整體的競爭

力，增強發展動能。而在9月《施政報告》公佈
前，我會繼續在不同場合向特區政府反映業界意

見，持續作出跟進。
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This year marks the completion of China’s 14th Five-Year Plan. Last year, the national GDP
grew by 5%, and the target remains the same for this year. I participated in a seminar organized
by the HKSAR Government to study the spirit of the Two Sessions. Additionally, I organized a
seminar with the Chinese Banking Association of Hong Kong and two Legislative Council
members, Mr. Ronick Chan Chun-ying and Dr. Tan Yueheng, which was attended by over 180
professionals from the financial services and banking sectors. At the seminar, I shared insights
on how the Two Sessions has implications for Hong Kong’s financial market and economic
development.

Under the protection of the HKSAR National Security Law and the Safeguarding National
Security Ordinance, Hong Kong’s financial market has shown resilience. Securities trading
remains stable and financial security is protected. In the first six months of this year, the average
daily turnover of the Hong Kong stock market reached HK$240.2 billion, an increase of 118%
over HK$110.4 billion in the same period last year. The Hang Seng Index also gained 20% in
the first half of the year. I believe Hong Kong’s role will become even clearer in the future,
which is to integrate into the national development strategy, uphold “One Country, Two
Systems”, deepen international cooperation, make financial services more convenient, reduce
transaction costs, and emphasize the financial sector’s support for venture capital, technological
innovation, and green finance.

2 李惟宏議員2025年第二季度工作報告 Hon Robert LEE 2025 Second Quarterly Report

In council meetings, I submitted written questions on
“Deepening international exchanges and co-
operation,” “Reforming GEM,” and “Consolidating
Hong Kong's status as international financial center.”
I also asked an oral question about “Fintech
Development.” I spoke in support of the 2024 Tax
(Amendment) (Minimum Tax for Multinational
Enterprises) Bill, the 2025 Appropriation Bill, and
the Stablecoin Bill. Additionally, I followed closely
the measures related to import of labor, response to
tariff and trade wars, promotion of Hong Kong’s
tourism industry, reforms to medical financing and
cultural policy, and the impact of the potential new
fee structure for the uncertificated securities market
regime on industry costs. I was also glad to see the
SFC expand the list of recognized jurisdictions for
remote account opening—adding 15 regions across
South America, the Middle East, ASEAN, Africa,
and Oceania—in line with the national “Belt and
Road” initiative.
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3 李惟宏議員2025年第二季度工作報告 Hon Robert LEE 2025 Second Quarterly Report

Furthermore, as Chairman of the Panel on Financial Affairs, I convened meetings to discuss
topics including enhancing the competitiveness of the securities market, fintech development in
Hong Kong, financial arrangements for consolidating six seed funds, briefings from the Hong
Kong Monetary Authority and Financial Development Council, an update from the Financial
Secretary on the overall economic situation, and the concept of full portability for Mandatory
Provident Fund.

The 2025 Policy Address will be announced in September and public consultation has already
begun. I’m pleased to have invited representatives from various associations in the financial
services sector and Election Committee members to gather feedback on various financial issues
for this year’s Policy Address—covering areas such as deepening various Connect mechanisms,
promoting financial innovation, and optimizing regulatory and approval processes. My
recommendations, which include industry feedback, will focus on four major themes: driving
financial innovation, fostering diversified growth, strengthening connectivity, and promoting
consumption for public benefit. These proposals should combine to enhance Hong Kong’s
competitiveness and strengthen development momentum. 

I will continue to voice the industry’s views to the HKSAR Government in various forums and
diligently follow up as we approach September’s release of the Chief Executive's Policy
Address.

3



100%

財經事務委員會

Panel on Financial Affairs

主持討論並就相關議題發言：

4月：
提升證券市場競爭力

香港金融科技發展

整合六個種子基金的財務安排

5月：
香港金融管理局工作簡報

金融發展局工作簡報

6月：
財政司司長簡報香港整體經濟最新狀況

強制性公積金「全自由行」

(3/3)

Discussed the following topics:

April:
Enhance the competitiveness of the securities market
Development of fintech in Hong Kong
Consolidation of financial arrangement of six seed
capital funds

May:
Briefing on the work of the Hong Kong Monetary
Authority
Briefing on the work of the Financial Services
Development Council

June:
Briefing by the Financial Secretary on Hong Kong’s latest
overall economic situation
Mandatory Provident Fund “Full Portability”

4
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《2025年撥款條例草案》
Appropriation Bill 2025

鞏固香港作為國際金融中心的地位

Consolidating Hong Kong's status as
international financial center

議會工作

Council Work

書面質詢

Written Questions

補充質詢

Supplementary Questions

應對美國針對中國船舶產業的措施

Addressing measures of United
States aimed against China's shipping
industry

路旁停車位

On-street parking spaces

金融科技的發展

Development of fintech

就政府法案發言

Speeches on Government Bills

5

其他委員會

Other Panels and Committees

改革GEM
Reforming GEM

深化國際交往合作

Deepening international exchanges
and co-operation

立法會會議

Council Meetings
(12/12)

口頭質詢

Oral Questions

《穩定幣條例草案》

Stablecoins Bill

《2024年稅務（修訂）（跨國企業集團的最低稅）條例草案》
Inland Revenue (Amendment) (Minimum Tax for Multinational Enterprise Groups) Bill 2024



優化輸入人力措施

Enhancing the measures on the importation of manpower

堅定團結迎抗關稅貿易戰，強化香港國際窗口效能

Staying firm and united to counter the tariff trade wars and strengthening Hong Kong's
role as an international gateway

強化香港作為國際旅遊城市樞紐的角色，鞏固其作為世界級首選旅遊目的地的地

位

Reinforcing Hong Kong's role as an international tourism hub and consolidating its
position as a world-class premier tourism destination

檢視公眾街市發展策略

Reviewing the development strategy for public markets

全面推展醫療融資改革，善用公私營醫療資源

Comprehensively promoting healthcare financing reform and making optimal use of
public and private healthcare resources

以新質生產力激發香港中小型企業蓬勃發展， 積極對接國家高質量‘出海’戰略
Stimulating the vigorous development of Hong Kong's small and medium enterprises
with new quality productive forces and actively dovetailing with the country's high-
quality 'going global' strategy

提振本地消費市場，為經濟注入發展動力

Boosting the local consumption market to inject impetus into economic development

與時俱進，更新文化政策

Keeping pace with the times and updating cultural policy

100%

就議員議案發言

Speeches on members’ motions
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其他委員會

Other Panels and Committees

立法會會議

Council Meetings
(12/12)

議會工作

Council Work



其他委員會

Other Panels and Committees

財務委員會（包括財務委員會特別會議）

Finance Committee(including Special Finance Committee Meetings)
100%

就「整合6個種子基金的財務安排」討論要點做出報告，並就議題發言
財經事務：關注GEM改革及跨境理財通細節
商務及經濟發展：關注美國增加關稅對香港外貿影響等

創新科技及工業：追問有關數碼企業身份平台開發進展

Delivered a report on the key discussion points regarding the financial arrangements for
consolidating six seed funds and spoke on the issue
In the area of financial affairs, followed up on the reform of the GEM (Growth Enterprise
Market) and the details of the Cross-boundary Wealth Management Connect
Regarding commerical and economic development, expressed concern about the impact of the
U.S. tariff hikes on Hong Kong’s external trade
Regarding the innovation, technology and industrial development, pressed for updates on the
development of the digital corporate identity platform

(18/18)

工商及創新科技事務委員會會議

Panel on Commerce, Industry, Innovation and Technology
100% (3/3)

關注《版權條例》及附屬法例細則

就「檢視註冊外觀設計制度」議題，詢問相關制度的對企業的地域性保障計劃

就「科學園及創新園的最新發展」議題，關注企業善用資源及融資相關問題

Raised concerns about the Copyright Ordinance and the relevant subsidiary legislation
During discussions on the “Review of the Registered Designs System,” inquired about the
territorial protection schemes for enterprises under the system
Under the topic of “Latest Developments in Science Park and InnoParks,” followed up on
how companies utilize resources and address financing issues

7

內務委員會

House Committee
100% (12/12)

議會工作

Council Work



其他委員會

Other Panels and Committees

100%

經濟發展事務委員會

Panel on Economic Development
(3/3)

8

關注「區域供冷系統」投資及發展情況

關注生物多樣性計劃實施進度

就氫能發展策略的落實進展議題發言

關注《香港氣候行動藍圖2050》中，區域碳市場發展及減廢回收相關情況
關注《2024年野生動物保護(修訂)條例》禁餵規定的實施情況

Expressed concern over the investment and development of district cooling systems
Monitored the implementation progress of the biodiversity strategy
Spoke on the implementation of the hydrogen energy development strategy
Raised questions on the development of the regional carbon market and waste
reduction/recycling measures under the Hong Kong Climate Action Plan 2050
Followed up on the enforcement of the feeding ban under the Wild Animals Protection
(Amendment) Ordinance 2024

環境事務委員會

Panel on Environmental Affairs
100% (4/4)

就香港旅遊發展局工作計劃，反映工商界人士意見

就競爭事務委員會工作報告發言，關注如何主動出擊預防違法行為

Reflected views of the business sector regarding the work plan of the Hong Kong Tourism
Board
Spoke on the work report of the Competition Commission, focusing on how to take a
proactive approach in preventing violations

100%

Web3及虛擬資產發展事宜小組委員會
Subcommittee on Issues Relating to the Development of Web3 and Virtual Assets

(1/1)

就「對虛擬資產投資者及使用者的保障」議題發言

Spoke on the topic of “Protection for Virtual Asset Investors and Users”

議會工作

Council Work



100%

100%

100%

100%

《2025年銀行業(修訂)條例草案》委員會
Bills Committee on Banking (Amendment) Bill 2025

(2/2)

發言支持條例草案，詢問避免資料濫用、平台營運者權責等問題；並關注法案相關條

例細則

Spoke in support of a bill, raising questions on preventing data misuse, responsibilities of
platform operators, and concerns about subsidiary legislation related to the bill

其他委員會

Other Panels and Committees

人事編制小組委員會

Establishment Subcommittee
(6/6)

匯報財經事務委員會就財庫局保留職位討論要點並提問

報告財經事務委員會就刪除金管局職位的討論要點

發言支持保安局開設3個首長級職位並提問

Reported on and raised questions concerning the Financial Affairs Panel’s discussion on the
retention of positions under the Financial Services and the Treasury Bureau
Presented the key discussion points regarding the deletion of a position in the Hong Kong
Monetary Authority
Spoke in support of the creation of three directorate-level posts under the Security Bureau
and raised related questions

《2025年選舉法例(雜項修訂)條例草案》委員會
Bills Committee on Electoral Legislation (Miscellaneous Amendments) Bill 2025

(2/2)

《穩定幣條例草案》委員會

Bills Committee on Stablecoins Bill
(1/1)
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前廳交流會及參訪

Ante Chamber Exchange Sessions and Delegation Visits

出席立法會第十九次立法會前廳交流會，是次交流會由律政司副司長張國鈞帶領創新科技及工

業局局長孫東、署理商務及經濟發展局局長陳百里等官員出席，討論四項議題，涵蓋香港發展

的關鍵領域，包括：香港在十四五規劃下，國際解決爭議中心的建設；香港作為區內知識產權

貿易及服務中心的角色；推動河套香港園區的發展；推動人工智能應用。我就相關議題提出建

議，希望當局加以考慮。

Attended the 19th LegCo Ante Chamber Exchange Session, which was led by Deputy Secretary for
Justice Mr. Horace Cheung Kwok-kwan, along with Secretary for Innovation, Technology and
Industry Professor Sun Dong, and Acting Secretary for Commerce and Economic Development Dr.
Bernard Chan. The session covered four key topics vital to Hong Kong’s development: establishing
Hong Kong as an international dispute resolution center under the 14th Five-Year Plan; positioning
Hong Kong as a regional intellectual property trading and services hub; promoting the development of
the Hong Kong-Shenzhen Innovation and Technology Park (San Tin Technopole) in the Lok Ma Chau
Loop; and advancing the application of artificial intelligence. I provided suggestions on the topics and
urged the authorities to take them into consideration.

參觀中華電力有限公司沙田中心，深入了解中電公司最新發展和智慧創新項目

Visited the CLP Shatin Center to gain a deeper understanding of CLP Power Hong Kong’s latest
developments and smart innovation projects
參觀香港國際機場，了解機場最新概況，包括停車場擴充後的新安排、機場繁忙時間道路交通

分流指引、代客泊車等項目

Visited the Hong Kong International Airport to learn about its latest updates, including new
arrangements following the expansion of the car park, traffic diversion guidelines during peak hours,
and the valet parking service

10
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聯繫業界

Connecting with the Industry
融入國家發展大局

Integrating into the National Development

作為香港中華總商會副會長，接待交通銀行總行副

行長周萬阜一行，加強行業交流

In my capacity as Vice Chairman of the Chinese General
Chamber of Commerce of Hong Kong, I received a
delegation led by Mr. Wanfu Zhou, Executive Vice
President of the Bank of Communications Co., Ltd to
enhance industry exchange

聯同香港中資銀行業協會、陳振英、譚岳衡議員，

舉辦「2025年全國兩會主要精神宣講會」，超過180
位金融服務、銀行業界人士參與

Co-hosted the “Seminar on the Key Messages of the
2025 National Two Sessions” together with the Chinese
Banking Association of Hong Kong, and legislative
council members Mr. Ronick Chan Chun-ying and Dr.
Tan Yueheng. The seminar was attended by over 180
professionals from the financial services and banking
sectors

參與香港特區政府特別舉辦的《香港國安法》公布

實施五周年論壇

Participated in the special forum organized by the
HKSAR Government to mark the fifth anniversary of the
promulgation and implementation of the Hong Kong
National Security Law

出席「建設世界一流資本市場」論壇，並作推動資

本市場發展主題演講

Attended the “Building a World-Class Capital Market”
forum and delivered a keynote speech on promoting
capital market development

出席“同心滙”宣講會，並聆聽浙江省政協主席廉毅敏
的對於全國兩會精神的心得體會

Participated in the “Convergence of Hearts” Seminar and
listened to insights shared by Mr. Yimin Lian, Chairman
of the Zhejiang Provincial Committee of the CPPCC, on
the spirit of the National Two Sessions

11



聯繫業界

Connecting with the Industry
業界活動參與

Industry Events

出席由證監會舉辦的香港證券業發展研討會，同場出席包括證監會行政總裁梁鳳儀，執行董事

葉志衡，以及約700位證券業高層代表
Attended the Hong Kong Securities Industry Development Seminar hosted by the Securities and
Futures Commission (SFC). Other attendees included Ms. Julia Leung Fung-yee, Chief Executive
Officer of the SFC; Dr. Eric Yip Chee-hang, Executive Director of the Intermediaries Division; and
approximately 700 senior representatives from the securities industry

聯同G19的洪雯、嚴剛、姚柏良議員，與財經事
務及庫務局副局長陳浩濂先生、金發局主席洪丕

正先生，以及金發局行政總監區景麟博士進行會

議，共同討論金發局的未來發展方向，以及如何

推動香港金融巿場發展

Joined fellow Legislative Council Members Ms.
Wendy Hong Wen, Mr. Erik Yim Kong, and Mr.
Perry Yiu Pak-leung from the G19 group in a
meeting with Mr. Joseph Chan, Under Secretary for
Financial Services and the Treasury; Mr. Benjamin
Hung Pi-cheng, Chairman of the Financial Services
Development Council (FSDC); and Dr. Au King-
lun, Executive Director of the FSDC. The discussion
focused on the future strategic direction of the
FSDC and initiatives to further strengthen Hong
Kong’s financial markets

參與港交所與香港金融服務界協會代

表午宴，港交所唐家成主席、陳翊庭

行政總裁等代表與業界代表交流市場

關注熱點

Attended a luncheon hosted by Hong
Kong Exchanges and Clearing Limited
(HKEX) and representatives from the
Hong Kong Financial Services
Professionals Association, where HKEX
Chairman Mr. Carlson Tong and CEO
Ms. Bonnie Y. Chan exchanged views
with industry stakeholders on current
market concerns

12



聯繫業界

Connecting with the Industry

參與金管局組織的支持多個行業中小企會

議，參與會議的包括金管局阮國恆副總裁及

其他代表、立法會主席梁君彥議員，陳振英

議員及其他立法會議員、香港按揭證券有限

公司代表、香港銀行公會代表、銀行業界代

表等，共同商討聯同銀行業推出針對個別行

業的支持措施，以進一步協助更多中小企獲

取銀行融資和升級轉型。

Participated in a roundtable hosted by the
Hong Kong Monetary Authority (HKMA) to
explore support measures for SMEs in different
industries. Attendees included Mr. Arthur
Yuen, Deputy Chief Executive of the HKMA;
Legislative Council President Mr. Andrew
LEUNG Kwan-yuen; Mr. Ronick Chan Chun-
ying, LegCo Member; representatives from the
Hong Kong Mortgage Corporation, the Hong
Kong Association of Banks, and leaders from
the banking industry. Discussions focused on
collaborating with the banking sector to
introduce sector-specific support measures to
improve access to financing and assist SMEs in
upgrading and transformation

出席由馬來西亞港澳商會舉辦的Nasi
Lemak Talk，與商界人士交流
Attended the Nasi Lemak Talk hosted by
the Malaysia-Hong Kong-Macau Chamber
of Commerce, and exchanged views with
members of the business community
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與證監會黃天𧙗主席、中介機構部陳磊

總監、證券商協會主席朱李月華博士，

及協會副主席及董事會面交流

Met and exchanged views with Dr Wong
Tin Yau, Kelvin, Chairman of the SFC; Mr.
Chan Lui, Director of the Intermediaries
Division; Dr. Pollyanna Chu Yuet Wah,
Chairperson of the Hong Kong Securities
Association; as well as Vice-Chairpersons
and Board Members of the association to
exchange views on regulatory developments

業界活動參與

Industry Events



聯繫業界

Connecting with the Industry

出席香港中資基金業協會連少冬會長、香港貴金屬同業協會唐桂坤主席、香港資本市場專業人

員協會葉天賜主席主辦的金融服務業協會領導工作午餐會議

Attended the Financial Services Industry Leadership Luncheon, jointly hosted by Ms Doris Lian
Shaodong, President of the Chinese Asset Management Association of Hong Kong; Mr. Jacky Tong,
Chairman of the Hong Kong Precious Metals Traders Association; and Mr. Arnold Ip, Chairman of
Association of Hong Kong Capital Market Practitioners

出席香港有限合夥基金協會第三屆會長換

屆儀式晚宴，與新任會長熊力頲合影

Attended the inauguration dinner of the third-
term president of the Hong Kong Limited
Partnership Funds Association, and took a
group photo with the newly appointed
President Mr. Xiong Liting

參與香港金融業志同會晚宴，聆聽新加坡

楊榮文前外交部長專題分享

Attended the Hong Kong Financial Industry
Fellowship Association dinner and listened to
a keynote sharing by Mr. George Yeo, former
Minister for Foreign Affairs of Singapore

參與第二屆全球繁榮峰會

Participated in the 2nd Global Prosperity
Summit
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聯繫業界

Connecting with the Industry

出席香港交易所25周年慶祝活動
Participated in the 25th Anniversary Celebration of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited

參與由《彭博商業周刊/中文版》主辦的第
十一屆「金融機構2025」活動
Attended the 11th “Financial Institutions
2025” Forum organized by Bloomberg
Businessweek (Chinese Edition)

出席「打造國際高端人才集聚高地 深化國
際交往合作高峰論壇」

Participated in the Summit on Building a
Global Talent Hub and Deepening
International Engagement

出席「香港高才創業投資基金」成立典禮

暨科技金融論壇

Attended the Inauguration Ceremony of the
Hong Kong Top Talent Venture Fund and the
accompanying TechFin Forum

出席2025年LME亞洲晚宴
Participated in the 2025 LME Asia Dinner
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活動分享

Activities Updates
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「宏」觀論政

Councilor’s Point of View
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「宏」觀論政

Councilor’s Point of View
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傳真 Fax

(852) 3568 8945
電話 Phone

(852) 3686 2071

電郵 Email

info@robertlee.hk

地址 Address

⾹港中區⽴法會道1號⽴法會綜合⼤樓1214室
Room 1214, Legislative Council Complex, 1 Legislative Council Road,
Central, Hong Kong

聯絡我們
CONTACT US

李惟宏議員 Robert Lee
https://www.facebook.com/RobertLeewaiwang/

個⼈網站 Personal Website
https://robertlee.hk/


